
BRP.0002.4.2019 Protokół  Nr VII/2019 
z sesji Rady Powiatu Grodziskiego w dniu 25 kwietnia 2019 r. 

Rada Powiatu (3rodziskiego 

Protokó ł  nr VII/2019 
z VII sesji Rady Powiatu Grodziskiego 

w dniu 25 kwietnia 2019 roku 

VII sesja Rady Powiatu Grodziskiego VI kadencji odby ła się  w sali konferencyjnej Urzędu 
Miejskiego w Grodzisku Mazowieckim przy ul. Ko ściuszki 32a. 
W sesji uczestniczy ło 21 radnych, co stanowi ło quorum uprawniaj ące do podejmowania 
prawomocnych uchwa ł . 
Lista obecności radnych stanowi za łącznik nr 1 do niniejszego protoko łu. 
Przewodniczący Rady Powiatu S ławomir Kami ński poinformowa ł, iż  obrady Rady są  
transmitowane i utrwalane za pomoc ą  urządze ń  rejestruj ących obraz i d źwię k. 

1. Otwarcie VII sesji Rady Powiatu Grodziskiego, powitanie zaproszonych go ści, 
stwierdzenie prawomocności obrad. 

VII sesj ę  Rady Powiatu Grodziskiego o godz. 17°5  otworzy ł  Przewodnicz ący Rady Powiatu 
S ławomir Kami ń ski. 
Przewodniczący Rady powita ł  przybyłych gości, t.j. Komendanta Powiatowego Policji 
w Grodzisku Maz. Inspektora Dariusza Luba ńskiego, Sekretarz Powiatu Joann ę  Damaziak, 
Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie Gra żynę  Rymarczyk, Skarbnik Powiatu 
Ewę  Szadkowską , mieszka ńca, media oraz radnych. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

Rada Powiatu Grodziskiego jednog łośnie przyj ęła następuj ący porządek obrad: 

1. Otwarcie VII sesji Rady Powiatu Grodziskiego, powitanie zaproszonych go ści, 
stwierdzenie prawomocno ści obrad. 

2. Przyj ęcie porządku obrad. 
3. Prezentacja wniosków z sesji, Komisji Rady i stanowisko Zarz ądu Powiatu. 
4. Ocena zasobów pomocy spo łecznej za rok 2018 dla powiatu grodziskiego. 
5. Sprawozdanie Komendanta Powiatowego Policji o stanie bezpiecze ństwa na terenie 

Powiatu Grodziskiego w roku 2018. 
6. Podjęcie uchwa ł  w sprawach: 

a) og łoszenia jednolitego tekstu Statutu Powiatu Grodziskiego, 
b) wyrażenia zgody na zakup sprzętu medycznego przez Samodzielny Publiczny 

Specjalistyczny Szpital Zachodni im. św. Jana Pawła II w Grodzisku Mazowieckim, 
c) zmiany wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Grodziskiego, 
d) zmiany uchwa ły bud żetowej Powiatu Grodziskiego na 2019 rok. 

7. Informacje Zarządu Powiatu Grodziskiego: 
a) o pracy Zarządu w okresie między sesjami, 
b) o wykonaniu uchwa ł  Rady Powiatu Grodziskiego. 

8. Informacje Przewodnicz ącego Rady Powiatu Grodziskiego. 
9. Interpelacje i zapytania. 
10. Przyj ęcie protoko łu z VI sesji Rady Powiatu Grodziskiego. 
11. Sprawy ró żne i wolne wnioski. 
12. Zamkni ęcie VII sesji Rady Powiatu Grodziskiego. 

Zawiadomienie o sesji wraz z porz ądkiem obrad stanowi załącznik nr 2 do niniejszego 
protoko łu. 
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3. Prezentacja wniosków z sesji, Komisji Rady i stanowisko Zarz ądu Powiatu. 

W punkcie tym g łos zabra ł  Starosta Marek Wieżbicki informuj ąc, że podczas ostatniej sesji 
zosta ły podniesione następujące sprawy: 

• radny Dariusz D ąbrowski zaproponowa ł , aby wprowadzi ć  wersję  elektroniczn ą  
informatora medycznego, który jest tworzony przez Szpital Zachodni i umie ścić  go na 
stronie internetowej. Zarz ąd uzna ł  wniosek za celowy i b ędzie on realizowany; 

• radny Dariusz D ąbrowski wystąpi ł  ze sprawą  drogi relacji Wiskitki - Drybus -
Bieniewice. Z tą  sam ą  sprawą  wystąpi ł  radny Aleksander Krzemi ński. Sprawa tej drogi 
oraz drogi relacji Wiskitki - Bieniewice - Kaski - Regów przekazana zosta ła do Policji 
(zwiększenie liczby patroli Policji, w tym w porze nocnej), zostanie równie ż  
wprowadzone ograniczenie tonażowe. Co do nawierzchni, maj ąc na uwadze 
planowaną  budowę  Centralnego Portu Komunikacyjnego, na t ę  chwilę , Zarząd nie 
podejmuje dzia ła ń  maj ących na celu zaprojektowanie czy wykonanie kapitalnych 
remontów lub modernizacji drogi Wiskitki - Drybus - Bieniewice. Wykonywane b ęd ą  
naprawy cząstkowe nawierzchni bitumicznych; 

• radny Dariusz D ąbrowski poruszy ł  sprawę  skrzyżowania ul. Che łmońskiego 
i ul. Topolowej w Żelechowie, tj. skrzyżowania drogi powiatowej i gminnej. Mimo dobrej 
widoczności na tym skrzyżowaniu doszło na nim w tym roku do trzech zdarze ń  
drogowych. Zarząd zaproponowa ł , aby na drodze gminnej, na nawierzchni bitumicznej 
ulokować  poprzecznie w stosunku do osi jezdni drogi gminnej, od strony wschodniej, 
czerwone naniesienia w postaci poziomych linii akustyczno-wibracyjnych, które 
oddzia ływa łyby na pojazd dojeżdżaj ący do skrzyżowania. W zwi ązku z tym, że te linie 
powinny być  umieszczone w znacznej odleg łości od skrzyżowania Zarząd widzi tu rol ę  
gminy Żabia Wola. Natomiast niezale żnie od tego w ubieg łym tygodniu mia ło miejsce 
spotkanie z wójtem gm. Żabia Wola i jest propozycja, aby na tym skrzy żowaniu 
urządzić  rondo. Projektowaniem ronda ma zaj ąć  się  gm. Żabia Wola, Starosta wst ępnie 
(pod warunkiem akceptacji przez Rad ę  Powiatu) zadeklarowa ł  50% udzia ł  w samej 
przebudowie tego skrzyżowania; 

• radny Dariusz Dąbrowski poruszył  kwestię  ź le sprzężonej sygnalizacji świetlnej na 
skrzyżowaniu ul. Piaskowej z ul. Nadarzy ńską  i ul. Warszawską  w Grodzisku Maz. 
Starosta poinformowa ł , że 4 grudnia 2018 r. gm. Grodzisk Maz. przy udziale 
przedstawiciela Powiatowego Zarządu Dróg wprowadzi ła wykonawcę  na teren 
budowy. Termin wykonania zadania - 1 rok. W ramach realizacji tego zadania 
opracowano także nowe rozwi ązania w zakresie sygnalizacji świetlnej. Starosta s ądzi, 
że ruch na tym skrzyżowaniu będzie usprawniony. B ędą  wykonane lewoskrę ty. 

• radny Dariusz Dąbrowski zada ł  pytanie czy generalny wykonawca drogi S-8 uzgadnia ł  
w Starostwie organizacje ruchu na czas budowy? Starosta poinformowa ł , że wniosków 
Generalnej Dyrekcji by ło 18. Dokumenty s ą  dostępne w Wydziale Komunikacji. 
Natomiast do kwestii ich realizacji trudno jest si ę  odnosić . 

• radny Dariusz Dąbrowski zwróci ł  się  z prośbą , aby publikować  informacje z pracy 
Zarządu z okresu mi ędzy sesjami w Biuletynie Informacji Publicznej. Starosta 
poinformowa ł , że Zarząd nie zamierza robi ć  informacji zbiorczej o swojej pracy mi ędzy 
sesjami. Od szeregu lat informacje o pracy Zarz ądu są  publikowane w BIP po ka żdym 
posiedzeniu Zarządu; 

• radny Dariusz D ąbrowski zapyta ł , jakie jest wynagrodzenie etatowego cz łonka Zarządu 
i jaki ma zakres czynno ści. Starosta poinformowa ł , że jeżeli chodzi o wynagrodzenie to 
informacja ta nied ługo będzie dostępna w Biuletynie Informacji Publicznej w zwi ązku 
z o świadczeniami maj ątkowymi. Zakres czynno ści obejmuje nadzór nad Wydzia łem 
Komunikacji, nadzór nad Wydzia łem Gospodarki Nieruchomościami oraz nad 
samodzielnym stanowiskiem ds. promocji zdrowia; 
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• radny Aleksander Krzemi ński podnosi ł  kwestię  dwóch dróg Wiskitki - Drybus -
Bieniewice i Wiskitki - Kaski - Regów - Bieniewice. Starosta ju ż  do tej sprawy si ę  
ustosunkowa ł  we wcześniejszej wypowiedzi; 

• radny Aleksander Krzemi ński zada ł  pytanie czy powiat planuje zagospodarowa ć  rondo 
w miejscowo ści Pu łapina. Prace te zosta ły wykonane przez gm. Baranów; 

• radny Krzysztof Sankiewicz podniós ł  sprawę  miejsc parkingowych przy kwiaciarni 
w Podkowie Le śnej. Starosta na posiedzeniu komisji zwróci ł  si ę  z pro ś bą , aby 
właściciel kwiaciarni wyst ąpi ł  na pi śmie do Powiatowego Zarz ądu Dróg b ądź  do 
Starostwa z dok ładnym sprecyzowaniem oczekiwa ń  w tej materii; 

• radny Krzysztof Sankiewicz podniós ł  kwesti ę  niebezpiecznego przejazdu przez tory 
WKD w Podkowie G łównej. Starosta informowa ł , że WKD przeznaczy ła ś rodki 
finansowe na modernizacj ę , natomiast z rozmowy przeprowadzonej w dniu dzisiejszym 
wynika, że wystąpi ły problemy techniczne. Spotkanie w tej sprawie odb ędzie się  
w po łowie maja; 

• wiceprzewodnicz ący Rady Piotr Wiaderny zapyta ł  o różnicę  w kosztach ponoszonych 
przez poszczególne gminy za dzieci przebywaj ące w pieczy zastępczej. Odpowied ź  
zosta ła, udzielona przez radc ę  prawnego w okresie między sesjami; 

• radny Wojciech Hardt zapyta ł  jaki jest odzew na stanowisko Rady w sprawie SOR-u. 
Odpowiedzi udzieli ł  Przewodniczący Rady S ławomir Kami ński w punkcie „Informacje 
Przewodniczącego Rady"; 

• radny Andrzej Olizarowicz poinformowa ł  o problemach z przej ściem z jednej strony 
miasta Milanówka na drug ą  stron ę . Starosta poinformowa ł , że PKP kontynuuje prace. 

Radni nie wnie ś li pyta ń . 

4. Ocena zasobów pomocy spo łecznej za rok 2018 dla powiatu grodziskiego. 

Punkt ten przedstawi ła w formie prezentacji Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie 
Grażyna Rymarczyk. 
Prezentacja wraz z ocen ą  stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protoko łu. 
Wiceprzewodniczący Rady Piotr Wiaderny zapyta ł  o z czego wynika dysproporcja 
w poszczególnych latach, je ś li chodzi o wsparcie, czy może nastąpi ł  błąd? 
Dyrektor PCPR odpowiedzia ła, że wystąpi ł  błąd w grafie. 
Wiceprzewodniczący Rady Piotr Wiaderny powiedzia ł , że zosta ło obniżone dofinansowanie 
do turnusów rehabilitacyjnych, co mia ło zwię kszyć  ilość  osób, które skorzystaj ą  z tych 
turnusów. Mimo tego ruchu jest prognozowane, że ilość  uczestników turnusów si ę  nie 
zwi ększy. Czy to oznacza, że zmniejszenie kwot nie wp łynie na zwi ększenie osób 
korzystaj ących z turnusów rehabilitacyjnych? 
Dyrektor PCPR odpowiedzia ła m. in., że w grudniu ubieg łego roku z turnusów rehabilitacyjnych 
zwróci ła ok. 4.000,00 z ł . 
Sekretarz Powiatu Joanna Damaziak doda ła w uzupe łnieniu wypowiedzi Dyrektor PCPR, 
że w ubieg łym roku (jak i w poprzednich latach) zosta ło również  obniżone dofinansowanie do 
turnusów rehabilitacyjnych. Dzia łanie podj ę te przez Radę  Powiatu w bieżącym roku pozwoli ło 
utrzyma ć  na tym samym poziomie a nie obni żyć  ilość  osób korzystaj ących z turnusów 
rehabilitacyjnych. 
Radny Wojciech Hardt poinformowa ł , że cz łonkowie Komisji Polityki Spo łecznej zapoznali si ę  
z oceną  i nie wnie ś li uwag. 

5. Sprawozdanie Komendanta Powiatowego Policji o stanie bezpiecze ństwa na 
terenie Powiatu Grodziskiego w roku 2018. 

Sprawozdanie o stanie bezpiecze ństwa na terenie Powiatu Grodziskiego w roku 2018, 
w formie prezentacji, przedstawi ł  Komendant Powiatowy Policji w Grodzisku Maz. Inspektor 
Dariusz Luba ński. 

3 



BRP.0002.4.2019 Protokół  Nr VII/2019 
z sesji Rady Powiatu Grodziskiego w dniu 25 kwietnia 2019 r. 

Prezentacja stanowi za łącznik nr 4 do niniejszego protoko łu. 
O godz. 17 50  radny Micha ł  Ś liwi ński opu ści ł  salę  obrad. 
O godz. 17 55  radny Micha ł  Ś liwi ński powróci ł  na salę  obrad. 
Radna Marianna Banaszek zapyta ła o obsadę  Komisariatu w Jaktorowie. 
Komendant odpowiedzia ł , że jest 15 etatów, nie ma wakatów. Na dzie ń  dzisiejszy brak jest 
moż liwo ści zwi ększenia etatów w Komisariacie w Jaktorowie. 
Radna Marianna Banaszek poprosi ła w przyszłości, po wybudowaniu nowego budynku 
Komisariatu o zwi ększenie liczby etatów w Jaktorowie. 
Radny Krzysztof Sankiewicz zapyta ł  o niebieską  kartę , jaki jest udzia ł  sprawców w podziale 
na płeć? 
Komendant odpowiedzia ł , że nie ma takich danych. 
Radny Krzysztof Sankiewicz zapyta ł  jaki jest udzia ł  rowerzystów, je ś li chodzi o wypadki 
drogowe? 
Komendant odpowiedzia ł , że w chwili obecnej nie posiada szczegó łowych danych. Dane te 
zostan ą  przygotowane i przekazane radnemu. 
Radny Krzysztof Sankiewicz poinformowa ł  o luce prawnej dot. elektrycznych hulajnóg. 
Zapyta ł , czy Policja ma szczególne wytyczne dot. tych pojazdów? 
Komendant odpowiedzia ł , że w przypadku wątpliwości odnośnie wyk ładni sprawa kierowana 
jest do sądu. 
Radny Krzysztof Sankiewicz poruszy ł  kwesti ę  informowania przez Policj ę  włodarzy 
poszczególnych gmin o konieczno ści zapewnienia parkingów. 
Wiceprzewodniczący Rady Piotr Wiaderny poruszy ł  kwestię  kradzieży aut w Książenicach 
i zaapelowa ł  o zwiększenie liczby patroli. 
Komendant Policji odniós ł  się  do sprawy kradzieży. 
Radna Maria Ga łecka-Wolska podnios ła kwesti ę  jazdy rowerami po chodnikach. 
Komendant powiedzia ł , że oprócz wyj ątków to generalnie prawo zabrania jazdy rowerami po 
chodnikach. 
Radny Dariusz D ąbrowski poruszy ł  problem parkowania na ul. Piaskowej w Grodzisku Maz. 
przy kościele. 
Radny Andrzej Olizarowicz nawi ąza ł  do kwestii do świetlenia przej ść  dla pieszych. 
O godz. 1835  radny Krzysztof Sankiewicz opu ści ł  salę  obrad. 
O godz. 184°  radny Krzysztof Sankiewicz powróci ł  na salę  obrad. 
Radna Ma łgorzata Zacny poruszy ła problem jazdy rowerami w s łuchawkach oraz potwierdzi ła 
problem parkuj ących samochodów na ul. Piaskowej w niedziele. Zasugerowa ła ustawienie 
znaku „zakaz parkowania" po jednej stronie ulicy. 
O godz. 18 45  Przewodnicz ący Rady S ławomir Kami ński og łosi ł  przerwę . 
O godz. 18 55  Przewodnicz ący Rady wznowi ł  obrady. 

6. Podjęcie uchwa ł  w sprawach: 

a) og łoszenia jednolitego tekstu Statutu Powiatu Grodziskiego 
Projekt uchwa ły omówi ła Sekretarz Powiatu Joanna Damaziak. Sekretarz poinformowa ła, 
że w styczniu bieżącego roku na wniosek Nadzoru Prawnego Wojewody Rada Powiatu 
Grodziskiego przyj ęła zmiany do Statutu. Zgodnie z ustaw ą  o og łaszaniu aktów normatywnych 
z 2000 roku organ podejmuj ący uchwałę  jest zobowi ązany do przyj ęcia tekstu jednolitego, 
dlatego też  na posiedzenie Rady zosta ł  przygotowany tekst jednolity Statutu. Obwieszczenie 
zostanie opublikowane w Dzienniku Urzędowym Województwa Mazowieckiego. 

Radni nie wnieś li uwag ani pyta ń . 

Przewodnicząca Komisji Statutowo-Regulaminowej Zofia Owczarek poinformowa ła, 
że Komisja pozytywnie zaopiniowa ła projekt uchwa ły. 

Rada Powiatu Grodziskiego jednog łośnie podj ęła uchwa łę  nr 75/VII/19 w sprawie 
og łoszenia jednolitego tekstu Statutu Powiatu Grodziskiego (imienny wykaz g łosowania 
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radnych stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protoko łu. Uchwa ła nr 75/VII/19 w sprawie 
og łoszenia jednolitego tekstu Statutu Powiatu Grodziskiego stanowi za łącznik nr 6 do 
niniejszego protokołu). 

b) wyrażenia zgody na zakup sprz ętu medycznego przez Samodzielny Publiczny 
Specjalistyczny Szpital Zachodni im. św. Jana Pawła II w Grodzisku Mazowieckim  

Starosta Marek Wie żbicki poinformowa ł , iż  Dyrektor Szpitala Zachodniego zwróci ła się , za 
poś rednictwem Zarządu, do Rady Powiatu Grodziskiego o wyra żenie zgody na zakup sprzę tu 
medycznego powyżej jednostkowej warto ści początkowej wynoszącej 100.000,00 z ł  w postaci 
aparatu USG o warto ści około 177 000,00 zł  brutto. 
Stosownie do zapisów ustawy o samorz ądzie powiatowym, jak równie ż  o dzia łalno ści 
leczniczej oraz w zwi ązku ze Statutem Szpitala Zachodniego, zakup oraz przyj ęcie darowizny 
aparatury lub sprzętu medycznego przez Szpital Zachodni, powyżej jednostkowej warto ści 
początkowej wynoszącej 100,000,00 z ł  wymaga zgody Rady Powiatu. 

Radni nie wnie ś li uwag ani pyta ń . 

Przewodniczący Komisji Polityki Spo łecznej Wojciech Hardt poinformowa ł , że Komisja 
pozytywnie zaopiniowa ła projekt uchwa ły. 

Rada Powiatu Grodziskiego jednog łośnie podj ęła uchwa łę  nr 76/VII/19 w sprawie 
wyrażenia zgody na zakup sprzętu medycznego przez Samodzielny Publiczny 
Specjalistyczny Szpital Zachodni im. św. Jana Paw ła II w Grodzisku Mazowieckim 
(imienny wykaz g łosowania radnych stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protoko łu. 

Uchwa ła nr 76/VII/19 w sprawie wyra żenia zgody na zakup sprz ętu medycznego przez 
Samodzielny Publiczny Specjalistyczny Szpital Zachodni im. św. Jana Paw ła II 
w Grodzisku Mazowieckim stanowi za łącznik nr 8 do niniejszego protoko łu). 

c) zmiany wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Grodziskieqo  
Projekt uchwa ły omówi ła Skarbnik Powiatu Ewa Szadkowska, która poinformowa ła, 
że przedkłada projekt zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej w kszta łcie załącznika nr 1. 
Jednocześnie poprosi ła o naniesienie dwóch autopoprawek w stosunku do materia łów 
wcze śniej przekazanych radnym. 
Autopoprawki obejmuj ą  dotacj ę  dla Stra ży Pożarnej w wysoko ści 236.797,00 zł  na realizacj ę  
dwóch przedsięwzięć  pn. „Wzmocnienie motywacyjnego systemu uposa żeń  funkcjonariuszy" 
oraz „Zwi ększenie konkurencyjno ści wynagrodze ń  pracowników cywilnych". Kwota ta zostaje 
wprowadzona po stronie dochodów bie żących, jak również  po stronie wydatków bie żących. 
Po wprowadzeniu tych zmian dochody ulegaj ą  zwi ększeniu w porównaniu do WPF z dnia 
28 marca 2019 r. o kwot ę  249.094,00 z ł  i będ ą  one wynosi ły łącznie 101.103.002,50 z ł , w tym 
dochody bieżące 95.937.227,00 z ł . 
Po wprowadzeniu autopoprawki w wysoko ści 236.797,00 zł , wydatki ulegn ą  zwię kszeniu 
o łączn ą  kwotę  932.344,00 zł  i po tej zmianie będą  one wynosi ć  101.556.252,50 z ł . 
Wynik budżetu w stosunku do materia łów przekazanych radnym nie ulegnie zmianie i będzie 
si ę  zamyka ł  deficytem w wysoko ści 453.250,00 z ł . Ź ród łem jego pokrycia s ą  przychody 
pochodzące z wolnych ś rodków. Przychody wynosi ć  będą  1.553.250,00 z ł  z tytu łu wolnych 
ś rodków. Rozchody pozostaj ą  bez zmian i wynoszą  1.000.100,00 z ł . Kwota d ługu także się  nie 
zmienia. 

Radni nie wnieś li uwag ani pyta ń . 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Publicznych Ma łgorzata Sędzi ń ska 
poinformowa ła, że Komisja pozytywnie zaopiniowa ła projekt uchwa ły. 

Rada Powiatu Grodziskiego jednog łośnie podj ęła uchwałę  nr 77/VII/19 w sprawie zmiany 
wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Grodziskiego (imienny wykaz g łosowania 
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radnych stanowi za łącznik nr 9 do niniejszego protoko łu. Uchwa ła nr 77/VII/19 w sprawie 
zmiany wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Grodziskiego stanowi za łącznik nr 10 
do niniejszego protoko łu). 

O godz. 19' Przewodnicz ący Rady og łosi ł  przerwę  w obradach. 
O godz. 19 05  Przewodniczący Rady wznowi ł  obrady. 

Starosta Marek Wie żbicki wyja śni ł  powody, dla których Przewodniczący Rady zarządzi ł  
przerwę  w obradach. Zarz ąd uzyska ł  informację  o zatwierdzeniu dofinansowania konkursu. 
Powiat otrzyma ł  dofinansowanie do zadania polegaj ącego na rozbudowie drogi nr 1510W 
Stare Kłudno - Żuków. W bud żecie na tę  chwilę  zapisany jest wy łącznie udzia ł  powiatu 
2.213.498,00 zł . Wojewoda dofinansowuje to zadanie w wysoko ści 2.213.497,00 z ł  czyli 
w 50%. Kwesti ą  dyskutowan ą  było to czy nie uwzgl ędni ć  dofinansowania Wojewody w 
zmianach budżetu omawianych na dzisiejszej sesji. 
Zmiana ta formalnie zostanie wprowadzona do bud żetu na sesji w dniu 30 maja br. Podpisanie 
umowy (po przetargu) nast ąpi po dniu 30 maja. 

Radna Maria Gałecka-Wolska zapyta ła czy przy og łaszaniu przetargu nie trzeba mie ć  
zabezpieczonych już  ś rodków? 
Starosta Marek Wie żbicki odpowiedzia ł , że jeste śmy w posiadaniu dokumentu od Wojewody. 

d) zmiany uchwa ły budżetowej Powiatu Grodziskiego na 2019 rok 
Zmiany zaprezentowa ła Skarbnik Powiatu Ewa Szadkowska, informuj ąc o autopoprawce 
(w stosunku do materia łów, które zosta ły wcze śniej przekazane radnym) polegaj ącej na 
wprowadzeniu dwóch zmian, omówionych ju ż  przy Wieloletniej Prognozie Finansowej, czyli 
dochody zwi ę kszenie kwota 236.797,00 z ł  (dotacja dla Straży Pożarnej) i po stronie wydatków 
zwiększenie - ta sama kwota. 
W wyniku wprowadzenia tych zmian dochody zwi ę kszenie łącznie wynoszą  251.014,00 z ł , 
dochody zmniejszenie - 1.920,00 z ł , wydatki zwi ększenie 1.189.264,00 z ł . 
Najważniejsze kwoty dotyczą : 

• 170 000,00 

	

	zwiększenie wydatków na finansowanie zadania pn. „Remont drogi 
powiatowej1521W w m. Kale ń ". 

• 640 000,00 

	

	wydatki na finansowanie nowego zadania pn. „Remont drogi powiatowej 
nr 1516W w m. Holendry Baranowskie". 

• 85 000,00 	zwiększenie wydatków dla Powiatowego Zarz ądu Dróg na zakup 
kruszywa do remontów poboczy i grysu do remontów w technologii 
powierzchniowego utrwalenia. 

• 236 797,00 	zwiększenie wydatków na sfinansowanie dwóch przedsi ęwzięć  pod 
nazwą  „Wzmocnienie motywacyjnego systemu uposa że ń  
funkcjonariuszy" oraz „Zwi ększenie konkurencyjno ści wynagrodzeń  
pracowników cywilnych". 

• 6 250,00 	wydatki na realizacj ę  rządowego programu „Posi łek w szkole 
i w domu" - adaptacja, poprawa standardu i wyposa żenie pomieszcze ń  
przeznaczonych do spożywania posi łków (wk ład własny). 

Natomiast wydatki zmniejszenie to kwota 256.920,00 z ł . Najważniejsze kwoty to: 
• 50 000,00 	zmniejszenie wydatków na finansowanie zadania pn. „Budowa 

skrzyżowania drogi powiatowej nr 1508 z drog ą  gminną  nr 150210 
wraz z rozbudową  drogi powiatowej nr 1508". 

• 50 000,00 	zmniejszenie wydatków na finansowanie zadania pn. „Przebudowa 
drogi powiatowej nr 2855W w m. Zar ęby na odc. od ul. Skowroniej do 
granicy powiatu". 

• 50 000,00 	zmniejszenie wydatków na finansowanie zadania pn. „Remont 
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ul. Nowowiejskiej i Kazimierzowskiej w Milanówku". 
• 80 000,00 
	

zmniejszenie wydatków na finansowanie zadania pn. „Budowa drogi 
powiatowej nr 3832W od drogi powiatowej nr 3833W w m. Baranów do 
granicy powiatu". 

W wyniku wprowadzonych zmian ustala si ę  deficyt bud żetowy w kwocie 453 250,00 z ł . 
Ź ród łem jego pokrycia będą  przychody pochodz ące z wolnych ś rodków. 

Radny Dariusz D ąbrowski zapyta ł  o remont drogi powiatowej w Holendrach Baranowskich, jaki 
jest odcinek, jaki jest wk ład gm. Baranów i jaki by ł  klucz doboru, że wła śnie ta droga zosta ła 
wybrana jako nowe zadanie? 
Starosta odpowiedzia ł , że w ocenie Powiatowego Zarz ądu Dróg ten odcinek, je żeli chodzi 
o gm. Baranów, jest w najgorszym stanie technicznym. Pogl ąd ten podziela równie ż  Wójt i 
radny Aleksander Krzemi ński. Jest to odcinek o d ługo ści 1200 mb. Na tę  chwilę  gm. Baranów 
wkładu nie wnios ła. 

Innych pyta ń  ani uwag radni nie wnie ś li. 

Przewodnicząca Komisji Bud żetu i Finansów Publicznych Ma łgorzata Sędzi ńska 
poinformowa ła, że Komisja pozytywnie zaopiniowa ła projekt uchwa ły. 

Rada Powiatu Grodziskiego jednog łośnie podjęła uchwałę  nr 78/VII/19 w sprawie zmiany 
uchwa ły budżetowej Powiatu Grodziskiego na 2019 rok (imienny wykaz g łosowania 
radnych stanowi za łącznik nr 11 do niniejszego protoko łu. Uchwała nr 78/VII/19 
w sprawie zmiany uchwa ły budżetowej Powiatu Grodziskiego na 2019 rok stanowi 
załącznik nr 12 do niniejszego protoko łu). 

7. Informacje Zarządu Powiatu Grodziskiego: 
a) o pracy Zarządu w okresie mi ędzy sesjami, 
b) o wykonaniu uchwa ł  Rady Powiatu Grodziskiego. 

Informacje Zarządu Powiatu przedstawi ł  Starosta Marek Wie żbicki. Informacje stanowi ą  
załącznik nr 13 do niniejszego protoko łu. Ponadto Starosta poinformowa ł , że na ostatniej sesji 
Rada podj ęła 22 uchwa ły, które zosta ły przekazane do Nadzoru Prawnego Wojewody 
Mazowieckiego, a 2 z nich do Regionalnej Izby Obrachunkowej. Do chwili obecnej brak jest 
informacji o wszczętych postępowaniach nadzorczych w stosunku do tych uchwa ł . 

8. Informacje Przewodnicz ącego Rady Powiatu Grodziskiego. 

Przewodnicz ący Rady S ławomir Kami ński odnosząc się  do prośby radnego Wojciecha Hardta 
poinformowa ł , że na stanowisko Rady Powiatu w sprawie zaspokojenia potrzeb zdrowotnych 
mieszka ńców w zakresie us ług świadczonych przez szpitalne oddzia ły ratunkowe, które 
zosta ło przes łane do 41 adresatów, odpowiedzia ło 8 osób. 
Ponadto Przewodniczący Rady przypomnia ł  o konieczno ści złożenia oświadcze ń  
maj ątkowych. 

9. Interpelacje i zapytania. 

Wiceprzewodnicz ący Rady Piotr Wiaderny zada ł  pytania odno śnie zakończonego strajku 
nauczycieli, który trwa ł  miesi ąc, a mianowicie: 

- czy będą  i w jaki sposób będą  nadrobione zaleg łości w realizacji programu nauczania? 
- czy są  zagrożone matury w powiecie grodziskim? 
- jak będzie wygl ąda ła kwestia wynagrodze ń  nauczycieli w szko łach powiatowych 

za czas strajku? 
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Odpowiadaj ąc na pytania Wicestarosta Krzysztof Filipiak poinformowa ł , iż  na chwilę  obecną  
Rada Pedagogiczna klasyfikacyjna nie odby ła się  w jednej szkole - w Zespole Szkó ł  Nr 2 przy 
ul. Kili ńskiego. Rada Pedagogiczna zosta ła zwołana przez Dyrektora Zespo łu Szkó ł  na dzie ń  
jutrzejszy. Ponadto Wicestarosta poinformowa ł  o ustawie maturalnej. Je żeli chodzi o finanse 
to zgodnie z art. 23 ust. 2 ustawy o rozwi ązywaniu sporów zbiorowych w okresie strajku 
zorganizowanego zgodnie z przepisami ustawy pracownik zachowuje prawo do świadcze ń  
z ubezpieczenia społecznego oraz uprawnie ń  ze stosunku pracy, z wyj ątkiem prawa do 
wynagrodzenia. Okres przerwy w wykonywaniu pracy wlicza si ę  do okresu zatrudnienia. 
Regionalna Izba Obrachunkowa równie ż  się  wypowiedzia ła, że pracodawca nie mo że zapłacić  
za okres strajku. 
Radny Micha ł  Ś liwi ński sprostowa ł , że strajk trwa ł  3 tygodnie. Poza tym dni lekcyjnych, które 
dzieci straci ły w szkole podstawowej i gimnazjum by ło 6 łącznie z dniem jutrzejszym (w tym 
okresie by ły egzaminy i święta). Z odrobieniem zaleg łości nie będzie problemu. Co do Rady 
Pedagogicznej w Zespole Szkó ł  Nr 2 odbędzie się  o godz. 10 00 . 
Radny Wojciech Hardt zapyta ł  o zasięg akcji strajkowej w szko łach podleg łych powiatowi? 
Wicestarosta Krzysztof Filipiak poinformowa ł , że strajk obj ął  w Grodzisku Maz.: Zespó ł  Szkół  
Nr 1, Zespół  Szkó ł  Nr 2 i Szkołę  Specjaln ą . 

10. Przyjęcie protoko łu z VI sesji Rady Powiatu Grodziskiego. 

Rada Powiatu jednog łośnie, bez uwag przyj ęła protokół  z VI sesji. Imienny wykaz g łosowania 
radnych stanowi za łącznik nr 14 do niniejszego protoko łu. 

11. Sprawy różne i wolne wnioski. 

Spraw różnych i wolnych wniosków radni nie wnie ś li. 

12. Zamknięcie VII sesji Rady Powiatu Grodziskiego. 

Wobec wyczerpania porządku obrad, Przewodnicz ący Rady S ławomir Kami ński o godz. 193° 
zamkn ął  VII sesj ę  Rady Powiatu Grodziskiego. 

Protoko łowa ła: Ewa Tatarek 
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